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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii, scrisoare către Guvern: Propun reformarea Poliţiei şi modificarea legislaţiei 
Sindicatul Naţional al Agenţilor de Poliţie spune, într-o scrisoare către preşedinte, Guvern şi MAI, că Poliţia 
Română poate funcţiona mai bine dacă sunt îndeplinite anumite cerinţe importante şi anume reformarea 
sistemului şi modificarea legislaţiei şi întărirea autorităţii poliţistului. 
Ca urmare a ultimelor evenimente petrecute la nivel national şi la care au participat inclusiv poliţiştii, Sindicatul 
Naţional al Agenţilor de Poliţie supune atenţiei Administraţiei Prezidenţiale, Guvernului, Camerei Deputaţilor, 
Senatului şi Ministerului de Interne, prin intermediul unei scrisori deschise, anumite cerinţe menite să ajute la 
buna funcţionare a Poliţiei Române: reformarea Poliţiei şi modificarea legislaţiei şi întărirea autorităţii poliţistului. 
„Reforma trebuie începută cu aparatul central al Ministerului Afacerilor Interne, al Inspectoratului General al 
Poliţiei Române şi terminând cu ultimele posturi de poliţie rurală, cât mai curând posibil. O analiză simplă ne arată 
că, prin eficientizarea activităţii, simplificarea procedurilor şi reducerea birocraţiei, aproximativ 40% din 
personalul structurilor suport, ar putea fi repartizaţi în operativ, acolo unde este cea mai mare nevoie de oameni. 
Pentru funcţiile de conducere trebuie organizate concursuri transparente, singurul criteriu important fiind acela 
de competenţă, totodată trebuie eliminate acele desemnări, împuterniciri şi prelungiri în funcţiile manageriale, a 
unor oameni obedienţi, puşi acolo pe criterii politice”, se arată în scrisoarea către forurile menţionate, semnată 
de Iulian Surugiu, liderul sindicatului. 
Potrivit acestuia, organziaţia a solicitat în repetate rânduri verificarea evidenţelor cu şefii din Poliţia Română care 
beneficiază de maşină şi şofer de serviciu, considerând că mulţi dintre ei pot conduce singuri, iar alţii pot utiliza 
autoturismele personale, aşa cum o fac simplii poliţişti. 
„Totodată trebuie clarificată şi organizarea poliţiei din mediul rural unde avem în prezent şi secţii şi posturi de 
poliţie fară o eficienţă maximă, cu funcţii multe şi lucrători puţini. Programul de lucru al poliţiştilor este foarte 
important, acesta trebuie să fie bine structurat, cu timp suficient de refacere a capacităţii de muncă, timp liber 
corespunzător, acordat după consultarea oamenilor, deoarece numai aşa putem obţine un randament maxim”, 
mai arată Surugiu. 
În privinţa modificării legislaţiei, sursa citată a menţionat că modificarea statutului poliţistului nu este suficientă, 
deoarece legea trebuie schimbată în totalitate şi de asemenea trebuie introdus în lege şi Ghidul Carierei 
Poliţistului. 
„În paralel, trebuie adoptat un set de legi menite să întărească autoritatea poliţistului român pe de o parte şi 
siguranţa cetăţeanului pe de alta, cu prevederi clare şi sancţiuni cât mai dure, pentru a descuraja orice om rău 
intenţionat şi certat cu legea. Evoluţia societăţii şi cerinţele actuale fac ca reformarea poliţiei şi schimbarea 
legislaţiei să fie o necesitate, asta dacă ne dorim o poliţie performantă de care să beneficieze cetăţenii cinstiţi ai 
acestei ţări, fără evenimente nefericite, ca cele pe care le cunoaştem cu toţii, în care poliţiştii au fost ultragiaţi sau 
chiar ucişi la datorie”, mai punctează liderul Sindicatului Naţional al Agenţilor de Poliţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primaria Capitalei va împrumuta bani de la Trezorerie pentru plata datoriilor către ELCEN 
Primăria Capitalei are mai probleme cu banii și asemeni altor administrații din țară a ajuns în faliment nedeclarat. 
Declarația îi aparține primarului Gabriela Firea care reclamă că bugetul municipalității a ajuns la fundul sacului 
după ce Guvernul a alocat mai puțini bani decât a promis. Pentru a evita intrarea în incapacitate de plată, toate 
direcțiile și instituțiile subordonate, de la teatre până la cluburi sportive și administrații, sunt obligate să facă 
economii. 
În documentul obținut de TVR se arată că Guvernul a pus la dispoziția Primăriei Capitalei fonduri mai mici cu 15% 
din impozitul pe venit, de la începutul anului. 
Din acest motiv, toate instituțiile finanțate, teatre, muzee, cluburi sportive și administrații, sunt obligate să 
limiteze cheltuielile. În caz contrar, primăria intră în incapacitate de plată. 
Municipalitatea are datorii la ELCEN, furnizorul de energie termică al Capitalei. 
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Primaria va împrumuta acești bani de la Trezorerie pentru a evita situația în care populația ar rămâne fără apă 
caldă. 
Primarul general așteaptă o discuție cu premierul pe tema bugetului municipiului București. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Noii miniştri ai Justiţiei, Fondurilor Europene şi Românilor de pretutindeni depun jurământul de învestitură 
luni 
Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură în funcţie a noilor miniştri ai Justiţiei, Fondurilor Europene 
şi Românilor de pretutindeni va avea loc luni, la ora 17,00, la Palatul Cotroceni, a informat Administraţia 
Prezidenţială. 
Vinerea trecută, şeful statului a semnat decretele prin care Ana Birchall a fost numită ministru al Justiţiei, Roxana 
Mînzatu - ministru al Fondurilor Europene şi Natalia Intotero - ministru pentru Români de pretutindeni. 
Iohannis a respins propunerea ca Titus Corlăţean să prea portofoliul de vicepremier pentru implementarea 
parteneriatelor strategice, deţinut de Ana Birchall, şi i-a cerut premierului să înainteze o nouă nominalizare de 
vicepremier. Preşedintele îl consideră pe acesta "artizanul dezastrului de la alegerile din 2014" şi a spus că "nu se 
bucură de o reputaţie neştirbită". 
Premierul Viorica Dăncilă a transmis preşedintelui Klaus Iohannis aceste propuneri pe 29 mai.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Transporturilor dezbate în ședință publică proiectul de ridesharing 
Ministerul Transporturilor (MT) organizează, luni, şedinţa publică de dezbatere a proiectului de Ordonanţă de 
Urgenţă a Guvernului privind activităţile de transport alternativ cu autoturism şi conducător auto (ridesharing), 
informeză Agerpres. 
Potrivit unui anunţ al MT, pe ordinea de zi a şedinţei se va afla prezentarea proiectului de act normativ şi 
prezentarea şi discutarea observaţiilor şi propunerilor referitoare la proiectul de act normativ. 
Proiectul de Ordonanţă de Urgenţă a Guvernului privind activităţile de transport alternativ cu autoturism şi 
conducător auto a fost publicat pe site-ul Ministerului Transporturilor, în data de 23 mai 2019. 
În cadrul procesului de consultare publică, cei interesaţi au avut la dispoziţie 12 zile în care au avut posibilitatea să 
transmită propuneri/observaţii referitoare la textul proiectului. 
"Menţionăm că termenul minimal prevăzut de Legea nr. 52/2003, republicată pentru primirea de 
propuneri/observaţii este de 10 zile calendaristice. La cererea reprezentantului Uniunii Generale a Industriaşilor 
din România în Comisia de Dialog Social (CDS) de la nivelul MT (care are şi calitatea de preşedinte COTAR), în data 
de 6 iunie 2019, au avut loc dezbaterile din cadrul subcomisiei de specialitate din cadrul CDS. În cadrul şedinţei, 
reprezentanţii celor 11 confederaţii sindicale şi patronale reprezentative la nivel naţional au avut ocazia să îşi 
prezinte propunerile de modificare pentru fiecare articol al proiectului de act normativ. În vederea asigurării 
consultării tuturor persoanelor interesate, la iniţiativa Ministerului Transporturilor, în data de 10 iunie 2019 este 
organizată şedinţa de dezbatere publică, organizată conform dispoziţiilor Legii nr. 52/2003. După desfăşurarea 
acestei şedinţe, se va organiza în cel mai scurt timp şedinţa plenului Comisiei de Dialog Social de la nivelul 
Ministerului Transporturilor, şedinţă în cadrul căreia reprezentanţii confederaţiilor sindicale şi patronale 
reprezentative la nivel naţional vor prezenta punctul de vedere cu privire la proiectul de act normativ. Precizăm 
că, după publicarea proiectului, pe site-ul MT a fost iniţiată, în conformitate cu HG nr. 521/2005, şi consultarea 
care vizează structurile asociative din administraţia publică locală (Asociaţia Comunelor din România, Asociaţia 
Oraşelor din România, Asociaţia Municipiilor din România şi Uniunea Consiliilor Judeţene din România)", 
precizează ministerul. 
Pe data de 23 mai, Ministerul Transporturilor a publicat, în consultare, proiectul de Ordonanţă de urgenţă a 
Guvernului privind reglementarea activităţii de ridesharing. Conform documentului, aplicaţiile de transport 
alternativ trebuie să fie autorizate de Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale (MCSI), autorizaţia 
devenind valabilă după plata de către operator a unui tarif de autorizare de 50.000 de lei. 
De asemenea, transportul alternativ poate fi intermediat numai de un operator al platformei digitale autorizat în 
acest sens. 
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La rândul său, operatorul de transport alternativ va trebui să obţină o autorizaţie pentru transportul alternativ de 
la agenţia teritorială a Autorităţii Rutiere Române (ARR) din judeţul sau municipiul Bucureşti, unde îşi are sediul 
sau domiciliul după caz. Autorizaţia de transport alternativ se eliberează în maximum 15 zile lucrătoare, pentru o 
perioadă de 3 ani, după plata de către operatorul de transport alternativ a unui tarif de 300 de lei. Autorizaţia de 
transport alternativ este netransmisibilă. 
Autoturismele cu care se efectuează transport alternativ trebuie să îndeplinească următoarele condiţii: au maxim 
cinci locuri, inclusiv locul conducătorului auto; au inspecţia tehnică periodică (ITP) realizată la fiecare 6 luni; la 
momentul cursei trebuie să corespundă normelor tehnice privind siguranţa circulaţiei rutiere, protecţia mediului 
şi utilizarea conform destinaţiei; deţin copia conformă a autorizaţiei pentru transportul alternativ. 
Conducătorul auto care efectuează transport alternativ trebuie să îndeplinească în mod cumulativ mai multe 
condiţii printre care să aibă vârsta de cel puţin 21 de ani şi să deţină un certificat de atestare a pregătirii 
profesionale pentru transportul de persoane în regim de închiriere eliberat de ARR şi să deţină permis de 
conducere categoria B cu o vechime de cel puţin doi ani. 
Recent, Asociaţia Coaliţia pentru Economie Digitală (ACED) a depus la Guvern petiţia #continuam cu peste 
400.000 de semnături de susţinere a serviciilor de ridesharing. 
"Românii, şoferi şi utilizatori, au arătat Guvernului că îşi doresc în continuare un transport urban civilizat. Am 
demonstrat faptul că utilizatorii, dar şi şoferii cu care colaborăm susţin reglementarea acestor servicii moderne de 
transport urban. Ne dorim ca Guvernul României să-şi onoreze promisiunea făcută chiar de primul ministru şi să 
adopte în şedinţa de Guvern de săptămâna aceasta Ordonanţa de urgenţă care reglementează serviciile de 
mobilitate urbană", a declarat Cătălin Codreanu, preşedintele Asociaţiei Coaliţia pentru Economia Digitală. 
Datele Asociaţiei arată că, anual, serviciile de ride sharing aduc beneficii directe şi indirecte de peste un miliard de 
lei şi oferă un loc de muncă pentru mai mult de 20.000 de şoferi parteneri. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul schimbă direcția economică: se pregătește modificarea OUG 114 și OUG 19 
Remus Borza, fostul consilier economic al premierului Viorica Dăncilă, a avansat sâmbătă, înainte să fie demis, 
într-o intervenție telefonică la un post de televiune, ideea unei noi ordonanțe care să modifice celebrele OUG 
114/2018 și OUG 19/2019, potrivit Mediafax. 
„De principiu a existat o logică a ordonanței 114, am avut creșteri economice chiar de 7%, în 2017, în medie de 
4,7% în ultimii șapte ani și o dublare a PIB, iar impozitul colectat de la 600.000 de firme înregistrate la Registrul 
Comerțului a scăzut de la an la an, este un paradox”, a spus Borza la Antena 3. 
În prezent legea de aprobare a OUG 114/2018 este discutată în Parlament, a primit raport negativ într-o comisie 
și urmează să fie discutată în comisia de buget si ulterior în Plen. 
Borza a spus că evaziunea fiscală a ajuns la 16 miliarde de euro anual, echivalentul a 13 autostrăzi Comarnic – 
Brașov. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici, la G20: Investiţiile în infrastructură depind de managementul datoriei publice 
În calitate de preşedinte în exerciţiu al Consiliului ECOFIN, ministrul Teodorovici a prezentat la reuniunea 
ministrilor de Finanţe G20 de la Fukuoka, Japonia, poziţia UE privind finanţarea în domeniul dezvoltării şi 
investiţiile în infrastructură, informează Ministerul Finanţelor. 
Ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a condus delegaţia Consiliului Uniunii Europene care a participat 
în perioada 8-9 iunie a.c. la reuniunea G20 a miniştrilor de finanţe şi a guvernatorilor băncilor centrale, 
desfăşurată la Fukuoka, în Japonia. 
În perioada ianuarie-iunie 2019, România participă în premieră la reprezentarea UE la nivelul G20 prin prisma 
deţinerii Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. 
În acest context, ministrul Eugen Teodorovici a reamintit sprijinul puternic al UE pentru implicarea G20 în 
problematica sustenabilităţii şi transparenţei datoriei din ţările cu venit redus (low income countries), un rol 
important în acest domeniu revenind şi FMI, Băncii Mondiale, Institutului Internaţional pentru Finanţe şi ţărilor cu 
venit redus care s-au angajat să implementeze Liniile Directoare G20 pentru Finanţare Sustenabilă. În acelaşi timp, 
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UE susţine demersurile cu referire la propunerile Grupului de Persoane Eminente G20 (EPG) privind platformele 
de ţară ca moduri de a îmbunătăţi cooperarea dintre toţi actorii din domeniul dezvoltării, care ar trebui să includă 
standarde de dezvoltare agreate de comun acord şi selectarea unor platforme pilot. 
În intervenţia sa, ministrul român a salutat şi implicarea Institutului Internaţional pentru Finanţe cu referire la 
transparenţa datoriei publice, prin promovarea unor bune practici transparente şi sustenabile privind creditarea 
de către sectorul privat în ţările în curs de dezvoltare, având în vedere riscurile macroeconomice generate de 
împrumuturile lipsite de transparenţă. 
Ministrul Teodorovici a subliniat şi importanţa implicării G20 în domenii precum finanţarea sistemelor de sănătate 
şi rezilienţa împotriva dezastrelor naturale. ”Suntem încântaţi că iniţiativa Preşedinţiei japoneze a G20 privind 
finanţarea sistemelor de sănătate în statele în curs de dezvoltare are foarte multe rezultate, inclusiv documentul 
de principii pentru care ne-am afirmat sprijinul astăzi. Considerăm că realizarea unui sistem mai bun de sănătate 
în ţările în curs de dezvoltare, inclusiv din perspectiva gradului de acoperire cu asigurări universale de sănătate, 
depinde fundamental de finanţare, un rol esenţial revenindu-le ministerelor de finanţe. Salutăm prin urmare şi 
iniţiativa Preşedinţiei Japoneze a G20 de a organiza la sfârşitul lui iunie 2019 o reuniune a miniştrilor de finanţe şi 
ai sănătăţii din G20 pentru a dezvolta acest proiect comun, având în vedere că îmbunătăţirea sistemelor de 
sănătate publică necesită o acţiune concertată a Ministerelor de Finanţe şi de Sănătate”, a punctat în intervenţia 
sa ministrul Eugen Teodorovici. 
Totodată, ministrul român al finanţelor a reiterat sprijinul UE pentru un consens G20 referitor la principiile 
referitoare la investiţiile în infrastructura de calitate, care să acopere standardele de mediu, sociale şi de 
guvernanţă (ESG), anti-corupţia şi sustenabilitatea datoriei. În acelaşi timp, UE consideră că investiţiile în 
infrastructură au nevoie de o guvernanţă instituţională adecvată, adaptată unei multitudini de situaţii, unui 
orizont pe termen lung al proiectelor, precum şi de necesitatea implicării crescute a sectorului privat. ”Calitatea 
investiţiilor în infrastructură depinde şi de transparenţa, sustenabilitatea şi managementul datoriei publice din 
ţările beneficiare”, a mai menţionat ministrul Teodorovici. 
Miniştrii din G20 au discutat şi despre provocările actuale în domeniul taxării în contextul digitalizării şi au aprobat 
programul de lucru propus de OECD în perspectiva identificării în anul 2020 a unei soluţii globale privind 
impozitarea domeniului digital, care să fie adoptată prin consens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD discută în BPN, luni, despre pregătirile pentru Congres şi propunerile de vicepremieri 
Biroul Permanent Naţional al PSD are şedinţă luni, ora 11.00, la sediul din Kiseleff. Social-democraţii vor discuta 
despre pregătirea Congresului extraordinar şi noile propuneri de vicepremieri, Eugen Teodorovici şi Ştefan Radu 
Oprea fiind printre variante au spus surse din partid pentru MEDIAFAX. 
Referitor la Congresul în care social-democraţii vor alege conducerea PSD şi vor schimba statutul, în BPN de luni 
vor fi discuţii despre chestiuni organizatorice documentele care vor fi aprobate, participanţii, etc, au precizat 
sursele citate. 
La şedinţa CEx de vineri au fost stabilite trei comisii: comisia de statut, comisia care face programul politic, 
condusă de Marian Oprişan, şi comisia care face programul de guvernare, condusă de Mihai Fifor. 
Un plan avut în vedere ar fi ca PSD să facă propunere interimară pentru funcţia de vicepremier pentru 
parteneriate strategice, după ce preşedintele Klaus Iohannis a refuzat numirea lui Titus Corlăţean pentru acest 
post în Executiv au explicat sursele menţionate. 
De asemenea, Viorel Ştefan ar urma să demisioneze, iar PSD să propună ca vicepremier interimar pe altcineva. 
Viorel Ştefan a fost numit membru al Curţii de Conturi a Uniunii Europene, mandat care începe de la 1 iulie. 
Prin urmare, variante posibile pentru cele două interimate ar fi Eugen Teodorovici, în locul lui Viorel Ştefan, iar 
pentru portofoliul de vicepremier pe parteneriate strategice Ştefan-Radu Oprea, ministru pentru Mediul de 
Afaceri, au adăugat sursele din PSD. 
Unii social-democraţi au sugerat ca ambele propuneri pentru vicepremieri plini să fie făcute concomitent, 
aproape de perioada expirării interimatului, interval care durează 45 de zile, potrivit legii, au explicat sursele 
citate. 
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Prin urmare, partidul ar putea propune alţi doi social-democraţi pentru cele două funcţii în Guvern, după 
Congresul din 29 iunie sau în pregătirea evenimentul la care va fi aleasă conducerea PSD şi va fi modificat statutul 
în sensul revenirii la alegeri prin delegaţi. 
La CEx al PSD de vineri a fost stabilit Congresul extraordinar pe 29 iunie. Paul Stănescu a demisionat din funcţia de 
preşedinte executiv interimar al partidului, însă a anunţat ulterior că ar putea candida pentru funcţia de 
vicepreşedinte PSD. 
Surse social-democrate au declarat, pentru MEDIAFAX, că Viorica Dăncilă le-a transmis colegilor din CEx că nu 
vrea să candideze la prezidenţiale şi că îl va sprijini pe cel pe care îl va nominaliza PSD. Printre cei care ar fi 
interesaţi să intre în cursă sunt Eugen Teodorovici, Olguţa Vasilescu şi Marian Oprişan, au declarat surse politice 
pentru MEDIAFAX. 
Partidul ia în calcul şi varianta unui prezidenţiabil din afara partidului. 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a transmis, vineri, o scrisoare premierului în care a expus motivele refuzului de 
numire a lui Titus Corlăţean în funcţia de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice, 
argumentând că acesta a gestionat defectuos activităţile ca ministru de Externe. 
În schimb, şeful statului a semnat decretele pentru numirea Anei Birchall la Ministerul Justiţiei, a Roxanei Mînzatu 
la Fonduri Europene şi a Nataliei Intotero la Ministerul pentru Românii de Pretutindeni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă îl demite pe Remus Borza, în urma unor declarații privind concedierile la stat 
Premierul Viorica Dăncilă îl demite pe Remus Borza, numit consilier onorific pe probleme economice săptămâna 
trecută, în urma unor declarații privind reducerea numărului de bugetari și a ministerelor, potrivit unor surse din 
Guvern. 
„Am crescut veniturile în sectorul bugetar, cred că suntem singura țară din lume care plătește mult mai bine 
salariații din sectorul public decât pe cei din sectorul privat. Trebuie să gestionăm 800.000 de bugetari, am gonflat 
foarte mult administrația. Și la Guvern trebuie să mai reducem din ministere. E mai eficient, mai rămân bani să 
facem și o fabrică în România”, a spus Borza, la Antena 3, potrivit Mediafax. 
Remus Borza a fost numit consilier onorific pe probleme economice al premierului în 30 mai. La scurt timp, Borza 
a anunțat că s-a înscris în PSD. 
„Era firesc, odată ce am acceptat să fiu consilierul onorific, neremunerat al premierului, să încerc să aduc o parte 
din expertiza mea economică, acumulată în vreo 25 de ani de activitate, să o transfer şi asupra partidului. Nu îmi 
doresc nicio funcţie, nu o să mai candidez pentru un nou mandat de parlamentar, nu vizez nicio funcţie de 
ministru sau membru al Cabinetului”, spunea el. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Curtea supremă critică CCR într-o sesizare către Curtea de Justiție a UE 
Critici aspre ale judecătorilor de la instanţa supremă la adresa Curţii Constituţionale. Instanţa supremă spune că 
decizia de anul trecut a CCR, privind nelegala compunere a completurilor de 5, îngrădeşte independenţa 
magistraţilor. Mai mult, va duce la o întârziere a proceselor, iar unele fapte s-ar putea prescrie. Criticile apar în 
motivarea Completului de 5 magistraţi, care a sesizat Curtea de Justiţie a Uniunii Europene. Sesizarea a fost făcută 
în dosarul în care fostul ministru Elena Udrea este judecată, printre altele, pentru fraudă cu fonduri europene. 
Completul de 5 judecători de la Curtea Supremă prezintă Curţii Europene de Justiţie în tuşe întunecate efectele 
deciziei de anul trecut a Curţii Constituţionale. 
„Lipsește de caracter efectiv și disuasiv pedepsele aplicate într-un număr considerabil de cazuri de fraudă gravă 
aducând atingere intereselor financiare ale Uniunii”, se arată în motivarea instanței supreme. 
Înalta Curte a cerut judecătorilor europeni să soluţioneze în regim de urgenţă sesizarea primită de la Bucureşti. 
„Trecerea timpului creează riscuri cu privire la posibilitatea reală a unei eventuale executări, atât în considerarea 
faptului că una dintre persoanele condamnate nu se află pe teritoriul României, cât și cu privire la recuperarea 
prejudiciului”, așa justifică Înalta Curte solicitarea urgenței. 
Sentinţa în cazul Elenei Udrea este doar una din şirul dosarelor celebre reluate de Curtea supremă după decizia 
CCR privind nelegala compunere a completurilor de 5. 
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„Ce s-a întâmplat la completurile de 5 este o imensă ticăloşie”, spunea Rudel Obreja - fost preşedinte al Federației 
Române de Box, condamnat în acest dosar. 
Și fostul ministru al transporturilor, Dan Șova, se plângea că a fost o victimă a completului de 5, în varianta veche 
a constituirii sale. 
„Decizia CCR a stabilit că acel complet a fost nelegal constituit. Am fost condamnat cu o decizie de 3 la 2”, arăta 
fostul ministru la ieșirea din închisoare. 
Curtea supremă a reluat judecata şi în dosarul fostului procuror Alina Bica, dar şi în cazul fostului ministru 
Constantin Niţă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Şansele lui Kovesi pentru procuror-şef european cresc. Siegfried Mureşan: Susţinerea politică pentru Bohnert, 
mai mică după alegeri 
Negocierile privind alegerea procurorului-şef european urmează să înceapă din nou odată cu constituirea noului 
Parlament European ales pe 26 mai. Cele două instituţii, Parlamentul European şi Consiliul Uniunii Europene, ar 
putea ajunge la un acord, dar procedura nu se va relua de la zero, ci va continua de unde a fost suspendată. 
Pentru candidatul României, Laura Codruța Kovesi, șansele cresc. 
Deşi discuţiile fuseseră anulate din cauza blocajului pe relația Parlamentul European - Consiliul UE, care la rundele 
anterioare de discuții nu au reușit să cadă de acord asupra unui candidat comun, situaţia ar putea să se rezolve 
când vor începe noile negocieri. 
Contactat de Digi24.ro, europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan, vicepreşedinte al grupului parlamentar al PPE, 
a declarat că „mandatul rămâne acelaşi, procesele legislative aflate în desfăşurare vor continua după alegeri exact 
din punctul în care s-au oprit, deci nu se reiau de la 0. Ca atare, poziţia PE după alegeri va fi neschimbată faţă de 
cea dinainte de alegeri şi anume că PE are un singur candidat pentru poziţia de procuror-şef european şi acesta 
este candidatul român”. 
„Singurul atu al candidatului francez a fost susţinerea politică din partea guvernului francez. Guvernul Franţei în 
această perioadă în care se negociază cele mai importante poziţii la nivelul instituţiilor UE, adică preşedintele 
Comisiei Europene, preşedintele Consiliului European, preşedintele Băncii Centrale Europene, preşedintele 
Parlamentului European, Înaltul Reprezentant pentru Politica Externă, în această perioadă guvernul Franţei are 
alte priorităţi şi, de aceea, eu am spus înainte de alegeri şi îmi menţin această declaraţie, că susţinerea politică pe 
care candidatul Franţei o are va fi diferită acum după alegerile europarlamentare de ce a fost înainte de alegeri. 
Franţa este evident că ţinteşte una dintre principalele poziţii la nivel european, pentru unele are şanse mai mari, 
pentru altele are şanse mai mici şi de aceea, e foarte clar că susţinerea politică pentru funcţia de procuror-şef 
european pentru candidatul francez va fi mai mică după alegeri”, a mai declarat Siegfried Mureşan 
pentru Digi24.ro. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Suprafaţa de teren agricol exploatată de persoane fizice şi juridice străine era de 422.000 hectare în 2018 
(minister) 
Suprafaţa de teren agricol exploatată de persoane fizice şi juridice străine era de 422.000 hectare, la finele anului 
2018, fiind înregistrate 793 de persoane care utilizau aceste terenuri, potrivit datelor furnizate de Ministerul 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR) la solicitarea AGERPRES. 
Din punct de vedere al provenienţei, cele mai multe persoane erau din Italia - 194, Germania - 80 de persoane, 
Franţa - 33, Austria - 31 persoane, Olanda - 28, Spania - 23, Belgia - 17, Danemarca - 16 şi Grecia - 10 persoane, 
etc. 
În ceea ce priveşte vânzarea terenurilor agricole în România, datele operative ale Ministerului Agriculturii, 
conform procedurii prevăzute de Legea nr. 17/2014, arată că anul trecut s-au vândut 154.076,23 hectare, aproape 
similar cu anul 2017, respectiv 153.927,46 hectare. Anul trecut au fost depuse pentru suprafaţa vândută un 
număr total de 149.546 oferte, iar în 2017 - 149.767 oferte. 
Statistica MADR din ultimii ani arată că în 2014 s-au vândut 58.875,14 hectare de teren agricol, în 2015 - 
172.353,79 hectare, iar în 2016 - 144.350 hectare. 
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În 2019, până la data de 30 aprilie, au fost vândute 48.746,67 hectare de terenuri agricole, numărul ofertelor 
depuse fiind de 50.304. 
În prezent, la nivelul Parlamentului se află o iniţiativă legislativă care va reglementa vânzarea terenurilor agricole 
în România, şi care vizează modificarea şi completarea Legii nr. 17/2014. Aceasta a fost transmisă pentru raport la 
comisiile permanente ale Camerei Deputaţilor, în calitate de cameră decizională, în vederea exercitării controlului 
parlamentar şi finalizării procedurii parlamentare. 
Propunerea legislativă vizează stabilirea dreptului de preempţiune în această ordine: coproprietarii şi rudele de 
gradul I, arendaşul/proprietarii de investiţii agricole pentru culturile de pomi, viţă de vie şi hamei, al proprietarilor 
de terenuri agricole vecine, al tinerilor fermieri, ASAS, unităţi de cercetare precum şi statul român, prin Agenţia 
Domeniilor Statului. 
În ceea ce priveşte dreptul de preemţiune al arendaşilor care vor să cumpere teren agricol, aceştia trebuie în 
primul rând să aibă calitatea de arendaş, conform contractului de arendare încheiat şi înregistrat cu cel puţin un 
an înainte de data afişării ofertei de vânzare; arendaşii - persoanele fizice trebuie să facă dovada 
domiciliului/reşedinţei situat pe teritoriul naţional, stabilit pe o perioada de 5 ani anterior înregistrării ofertei; 
arendaşii - persoane juridice: asociaţii/acţionarii să facă dovada domiciliului/reşedinţei situat pe teritoriul naţional 
stabilit pe o perioada de 5 ani, anterior înregistrării ofertei de vânzare; arendaşii persoane juridice, cu acţionariat 
altă/alte persoană/persoane juridice, asociaţii acestora să facă dovada sediului social/secundar situat pe teritoriul 
naţional stabilit pe o perioada de 5 ani. 
Iniţiativa legislativă prevede, în cazul preemptorilor proprietari ai terenurilor vecine, că are prioritate proprietarul 
terenului vecin cu latura mare a terenului oferit spre vânzare; în cazul proprietarilor de terenuri vecine care 
îndeplinesc aceleaşi condiţii, are prioritate tânărul fermier cu domiciliul stabilit pe teritoriul naţional pentru o 
perioada de 1 an. De asemenea, urmează proprietarii de teren agricol vecini care au hotarul comun - în ordinea 
descrescătoare a lungimii hotarului comun cu terenul în cauză, iar în cazul în care latura mare sau una dintre 
laturile egale ale terenului are hotarul comun cu un teren situat pe raza altei unităţi administrativ teritoriale, 
prioritate la cumpărarea terenului are proprietarul vecin cu domiciliul/sediul social ş/sau sediul secundar situat în 
raza unităţii administrativ-teritoriale unde este amplasat terenul. 
În ceea ce priveşte tinerii fermieri, are prioritate la cumpărarea terenului supus vânzării tânărul fermier care 
desfăşoară activităţi în zootehnie cu îndeplinirea condiţiei privind domiciliul stabilit pe teritoriul naţional pentru o 
perioada de 1 an. 
În cazul exercitării dreptului de preempţiune de către tinerii fermieri, prioritate la cumpărarea terenului supus 
vânzării are tânărul fermier care desfăşoară activităţi în zootehnie, cu respectarea condiţiei privind 
domiciliul/reşedinţa stabilit/stabilită pe teritoriul naţional pe o perioadă de un an. 
Principalele condiţiile pentru potenţialii cumpărători persoanele fizice sunt: domiciliul (reşedinţa) situat pe 
teritoriul naţional stabilit pe o perioadă de cel puţin de 5 ani, anterior înregistrării ofertei de vânzare; să 
desfăşoare activităţi agricole pe teritoriul naţional pentru o perioada de cel puţin 5 ani, anterior înregistrării 
acestei ofertei; să fie înregistrate de autorităţile fiscale române cu minimum 5 ani anterior înregistrării ofertei de 
vânzare şi să aibă studii în domeniul agricol. 
În cazul persoanele juridice, acestea trebuie să aibă sediul social şi/sau sediul secundar situat pe teritoriul naţional 
stabilit pe o perioadă de cel puţin 5 ani, anterior înregistrării ofertei de vânzare; să desfăşoare activităţi agricole 
pe teritoriul naţional pentru o perioadă de cel puţin 5 ani, anterior înregistrării acestei oferte. 
De asemenea, persoanele juridice trebuie să aibă înscrisurile din care să reiasă că din venitul total al ultimilor 5 ani 
fiscali, minimum 75% reprezintă venit din activităţi agricole, iar asociaţiile să facă dovada domiciliului situat pe 
teritoriul naţional stabilit pe o perioadă de cel puţin 5 ani, anterior înregistrării ofertei de vânzare a terenurilor 
agricole situate în extravilan. În cazul în care acţionariatul este o altă persoană juridică, asociaţii acestora să facă 
dovada domiciliului situat pe teritoriul naţional stabilit pe o perioadă de cel puţin 5 ani, anterior înregistrării 
ofertei de vânzare. 
Alte condiţii prevăzute în această iniţiativă legislativă de modificare şi completare a Legii nr. 17/2014 privind 
vânzarea terenurilor vizează interdicţia de înstrăinare prin vânzare, pentru o perioadă de 15 ani de la data 
cumpărării; vânzarea înainte de împlinirea termenului de 15 ani se face numai către statul roman; aplicarea 
unitară a procedurii prevăzută de actul normativ privind respectarea dreptului de preempţiune şi majorarea 
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termenelor; instituirea Registrului unic naţional privind circulaţia şi destinaţia terenurilor agricole situate în 
extravilan; încheierea actelor prin care se transfera dreptul de proprietate (darea în plată, constituire ca aport la 
capitalul social al unei societăţi sau pentru orice alt act juridic între vii prin care se transferă sau se constituie un 
alt drept real care să asigure posesia şi folosinţa terenurilor agricole situate în extravilan, prin eludarea Legii nr. 
17/2014, se sancţionează cu nulitatea absolută. 
"Evaluările efectuate cu privite la aplicarea legii şi evoluţiile pe piaţa funciară au identificat aspecte care implică 
necesitatea modificării condiţiilor de vânzare a terenurilor agricole, astfel încât tinerii să aibă acces la piaţa 
funciară, să se realizeze exploataţii economice care să producă pentru piaţă, comasarea terenurilor agricole 
precum şi diminuarea achiziţiei terenurilor agricole pe piaţa funciară pentru scopuri speculative", se arată în 
expunerea de motive a Proiectului de Lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.17/2014. 
În ceea ce priveşte cadastrarea terenurilor agricole pentru care se obţin subvenţii de la APIA, conform datelor 
Agenţiei Naţionale de Cadastru şi Publicitate Imobiliară, până la până la data de 1 martie 2019, au fost înregistrate 
3,87 milioane de hectare, respectiv 40%. 
"Din totalul de 9,57 milioane ha de terenuri agricole ce fac obiectul subvenţiilor APIA, au fost înregistrate în 
sistemul integrat de cadastru şi carte funciară 3,87 milioane hectare (40%) şi sunt contractate aproximativ 4,10 
milioane hectare (43%), cu termen de finalizare sfârşitul anului 2019, respectiv începutul anului 2020, ceea ce 
reprezintă aproximativ 83% din totalul suprafeţei subvenţionate de către APIA", precizează reprezentanţii MADR. 
România deţine o suprafaţă agricolă totală de 14.630.072 hectare, din care în proprietate privată 13.699.725 ha 
(93,6%), în timp ce suprafaţă arabilă este de 9.395.303 hectare, din care în proprietate privată 8.940.204 hectare 
(95,1%). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Romarm semnează luni memorandumul de înţelegere cu producătorul italian de armament Beretta 
Uzina Mecanică Plopeni, filială a Romarm, semnează luni, la sediul Ministerului Economiei, un memorandum de 
înţelegere cu producătorul italian de armament Beretta Holding, a anunţat ministerul într-o invitaţie transmisă 
presei. 
Luni, la eveniment, va participa şi ministrul Economiei, Niculae Bădălău. 
Acesta a declarat în luna ianuarie că industria de apărare românească va fabrica o nouă armă de asalt, de ultimă 
generaţie, în colaborare cu compania Beretta, la standarde NATO, începerea producţiei fiind prevăzută în toamnă. 
Fabrica de la Plopeni a fost aleasă de partenerul italian, iar pentru început 30% dintre componente vor fi fabricate 
pe plan local, a precizat Bădălău în ianuarie. 
Din partea holdingului Beretta va participa preşedintele Franco Gussalli Beretta, iar din partea Uzina Mecanică 
Plopeni, directorul general Tiberiu Alexandru Pîrvu. 
La eveniment sunt invitaţi ministrul Apărării Naţionale, Gabriel-Beniamin Leş, ministrul Afacerilor Interne, Carmen 
Dan, precum şi ambasadorul Italiei la Bucureşti, Excelenţa Sa Marco Giugi. 
După eveniment, va avea loc o tragere demonstrativă la Poligonul SPP din Popeşti Leordeni, Fortul 11, în prezenţa 
oficialilor români şi italieni. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Poliţia Română a lansat o licitaţie pentru achiziţionarea serviciilor de transport aerian pentru extrădaţi: Ce 
sumă pune MAI la bătaie 
Poliţia Română a lansat o licitaţie de 903.500 euro, fără TVA, pentru achiziţia de servicii de transport aerian 
necesare însoţirii cetăţenilor extrădaţi, potrivit unui anunţ publicat pe platforma publicat SICAP, potrivit news.ro. 
Licitaţia vizează cumpărarea de ”Servicii de transport aerian necesare însoţirii cetăţenilor extrădaţi”. 
Poliţia Română are în vedere achiziţia de servicii aeriene pentru destinaţii precum Zurich (Elveţia), Varşovia 
(Polonia), Oslo (Norvegia), Monte Carlo (Monaco) şi Minsk (Belaus). 
Contractul este împărţit în loturi, iar numărul maxim de loturi care pot fi atribuite unui singur ofertant este 15. 
Tipul procedurii este licitaţie deschisă, iar achiziţia implică încheierea unui acord-cadru. 
Termenul limită pentru primirea ofertelor sau a cererilor de participare este 19 iulie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Ministrul Leş: MApN pregăteşte memorandum prin care solicită Guvernului preluarea cimitirului din Valea 
Uzului 
Ministrul Apărării, Gabriel Leş, a declarat, pentru MEDIAFAX, că instituţia pe care o conduce va pregăti un 
memorandum prin care va solicita oficial Guvernului preluarea Cimitirului eroilor de la Valea Uzului, decizia fiind 
adoptată în urma unei analize a situaţiei necropolei. 
„În urma analizei situaţiei concrete a Cimitirului eroilor căzuţi în cele două războaie mondiale de la Valea Uzului, 
Ministerul Apărării Naţionale a demarat procesul de fundamentare a procedurile legale pentru preluarea în 
administrare a acestei necropole de război. Astfel, MApN va pregăti un Memorandum prin care va solicita 
Guvernului României preluarea acestui cimitir, în vederea menţinerii statutului de cimitir internaţional al acestei 
necropole de război, având în vedere faptul că aici sunt înhumaţi militari de mai multe naţionalităţi, respectiv 
militari ungari, români, germani, ruşi, sârbi, austrieci şi italieni”, a declarat ministrul Apărării, Gabriel Leş, pentru 
MEDIAFAX. 
Potrivit ministrului, procesul de preluare a Cimitirului din Valea Uzului presupune consultarea tuturor părţilor 
implicate. 
„Structurile MApN care vor prelua responsabilităţile administrării cimitirului internaţional vor asigura respectarea 
dreptului neîngrădit al fiecarei ţări de a-şi comemora eroii căzuţi în luptă şi care sunt înmormântaţi aici. De 
asemenea, MApN are capacitatea să asigure efectuarea activităţilor de protejare şi întreţinere a mormintelor şi de 
reabilitare a operelor comemorative existente în cadrul acestui cimitir internaţional, în deplin respect al normelor 
de drept internaţional aplicabile şi al acordurilor bilaterale ale statului român încheiate în acest domeniu cu ţările 
care au eroi care odihnesc în cimitirul de la Valea Uzului”, a mai subliniat Gabriel Leş. 
Potrivit unor surse avizate, procedura de preluare de către MApN a Cimitirului ar putea fi încheiată în maximum 
30 de zile, în cazul în care există consens din toate punctele de vedere. 
Precizările vin după ce premierul Viorica Dăncilă a solicitat, sâmbătă, respectarea simbolurilor statale ale 
României şi normele de ordine publică şi face apel la responsabilitate în ceea ce priveşte acţiunile referitoare la 
situaţia din Valea Uzului, propunând ca acesta să fie preluat de Ministerul Apărării - având în vedere faptul că în 
această necropolă sunt înhumaţi militari de mai multe naţionalităţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Răspuns la incidentele din Valea Uzului: Marş de solidaritate româno-maghiar la Cluj  
Peste 300 de persoane au participat, sâmbătă seara, la Cluj-Napoca, la o adunare de solidaritate interetnică 
româno-maghiară şi la un marş pe străzile oraşului. „Sunt român, nu-s nimănui stăpân, stau liber printre oameni 
liberi”, „Jandarmeria învrăjbeşte România” - scria pe afişe. 
Participanţii la manifestare, români şi maghiari, s-au adunat, sâmbătă seara, în Piaţa Unirii din Cluj-Napoca, având 
afişe cu mesaje în cele două limbi precum „Sunt român, nu-s nimănui stăpân, stau liber printre oameni liberi”, 
„Jandarmeria învrăjbeşte România”, „Fără manipulare, fără ură”, „Harghita, Covasna, pământ omenesc” sau 
„Solidaritate împotriva şovinismului”. 
Cornel Vîlcu, iniţiatorul acţiunii, a declarat că incidentele de la Valea Uzului au fost o provocare pe care o leagă de 
rezultatul alegerilor pentru PE, în condiţiile în care mai sunt partide care îşi pot câştiga votanţi din asemenea 
provocări. 
„Scopul acţiunii de la Cluj-Napoca este de a arăta că există şi comunităţi normale în Ardeal în care criteriile etnice, 
că eşti român, maghiar sau rom, nu funcţionează. Clujul e o comunitate în care trăim împreună români şi maghiari 
fără probleme. Ceea ce s-a întâmplat la Valea Uzului a fost o provocare pe care o leg de rezultatul alegerilor 
pentru PE. Mai sunt partide care îşi pot câştiga votanţi exclusiv din asemenea provocări, şi mă refer la partidele de 
la guvernare sau care colaborează cu guvernarea. Când s-a văzut care este realitatea politică după alegeri, apar 
tensiuni interetnice care nu au existat în România din 1990. Trebuia să fie spartă solidaritatea oamenilor şi 
dezgropată o problemă care nu a existat de 29 de ani. În calitate de etnic român vreau să îmi cer scuze pentru 
ceea ce au făcut cei mai imbecili dintre conaţionalii mei, pentru cel care s-au urcat cu dosul pe cruce cu steagul 
tricolor”, a spus Vîlcu. 
Directorul Teatrului Naţional din Târgu Mureş, Gasparik Attila, a declarat, la rândul său, că ideea de a se aduna 
români şi maghiari este una foarte bună. 
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„Sunt sigur că noi suntem majoritatea în ţara asta. Unii trăiesc foarte bine din învrăjbire. E foarte bine că în fostul 
oraş al lui Funar se dau astfel de semnale", a spus acesta. 
Cei prezenţi au pornit apoi într-un marş prin centrul municipiului Cluj-Napoca pe la Primărie şi Piaţa Lucian Blaga. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul de la Budapesta, un nou atac la adresa României. MAE reacționează la o fotografie de propagandă 
Guvernul Viktor Orban a lansat un nou atac la adresa României, publicând pe un site oficial al Executivului de la 
Budapesta un text care acuză Tratatul de la Trianon ca distrugând națiunea maghiară, dar și o fotografie de 
propagandă care sugerează că România a rupt Transilvania de la Ungaria. MAE românesc a reacționat cu un mesaj 
pe Twitter.  
”Ministerul Afacerilor Exetrne din România condamnă cu fermitate evocarea istoriei de către înalți oficiali 
maghiari prin referiri la harta Imperiului Austro Ungar dinainte de Trianon, ceea ce încalcă esența și principiile UE, 
față de care România rămâne ferm angajată”, se arată în mesajul MAE.  
Pe site-ul guvernamental About Hungary a apărut o declarație a secretarului de stat Árpád János Potápi care 
spune că Tratatul de la Trianon a distrus economia Ungariei, dar și societatea și sistemul politic al acesteia. Potapi 
a spus la un post de televiziune că Unagrai a fost forțată acum 99 de ani să semneze Tratatul în Castelul Trianon 
de la Versailles, și că acesta ar fi fost gândit intenționat să distrugă Ungaria.  
Declarațiile lui sunt însoțite de o hartă istroică care sugerează că statele vecine au rupt bucăți din Ungaria, inclusiv 
România figurând cu o mână desenată care rupe Transilvania din corpul Ungariei.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Proiect USR: Scăderea contribuţiilor sociale şi de sănătate pentru angajaţii part-time 
Senatorii USR George Dircă şi Florina Presadă au depus, la Senat, un proiect care prevede ca salariaţii cu normă 
parţială să achite contribuţii de asigurări sociale şi de sănătate la nivelul unui salariu minim brut pe ţară, aplicabil 
la contractul part-time, nu la normă întreagă cum este în prezent. 
Iniţiativa propune abrogarea articolul care face referire la contribuţia asigurărilor sociale datorate de către 
persoanele fizice „care obţin venituri din salarii sau asimilate salariilor, în baza unui contract individual de muncă 
cu normă întreagă sau cu timp parţial, calculată potrivit alin. (5), nu poate fi mai mică decât nivelul contribuţiei de 
asigurări sociale calculate prin aplicarea cotei prevăzute la art. 138 lit. a) asupra salariului de bază minim brut pe 
ţară în vigoare în luna pentru care se datorează contribuţia de asigurări sociale, corespunzător numărului zilelor 
lucrătoare din lună în care contractul a fost activ”. 
În expunerea de motive, senatorii arată că una dintre problemele cu care se confruntă sistemul fiscal din România 
rămâne lipsa de predictibilitate, adăugând şi lipsa de fundamentare a multiplelor măsuri adoptate. Totodată, sunt 
invocate actele normative adoptate fără consultare prealabilă şi lipsa urmăririi de către instituţie sau autoritate 
publică a efectelor acestora „pe teren”. 
„O astfel de propunere a fost şi Ordonanţa de Guvern nr. 4/2017, prin care a fost inclusă obligaţia plăţii 
contribuţiilor de asigurări sociale şi de asigurări sociale de sănătate (CAS şi CASS) la nivelul unui salariu minim brut 
pe ţară pentru contractele individuale de muncă cu normă parţială. Alte acte normative adoptate după acel 
moment, Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr.79/2017, Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 3/2018, au 
produs o adevărată revoluţie fiscală. Una dintre cele mai contestate modificări aduse de „revoluţia fiscală”, atât 
de către angajaţi cât şi de către angajatori, rămâne creşterea contribuţiilor de asigurări sociale şi de sănătate 
pentru contractele cu normă parţială la nivelul unui salariu minim brut pe ţară aplicabil unui contract cu normă 
întragă de lucru”, se arată în proiectul depus la Senat. 
Prin urmare, va fi abrogat şi articolul care face referire la utilizarea, în aceeaşi perioadă, „a mai multor valori ale 
salariului minim brut pe ţară, diferenţiat în funcţie de studii, de vechime sau alte criterii prevăzute de lege, se va 
lua în calcul valoarea salariului minim brut pe ţară prevăzută pentru categoria de persoane pentru care se 
datorează contribuţia”. 
Articolul 146, alineatul (8) se va modifica şi va avea următorul cuprins: „Calculul contribuţiei de asigurări sociale 
datorate de persoanele prevăzute la alin. (2) se realizează de către acestea conform prevederilor alin. (5) şi (7), 
după caz. Contribuţia se plăteşte până la data de 25 a lunii următoare celei pentru care se plătesc veniturile”. 
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Proiectul a fost înregistrat la Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis face apel la respectarea democrației și a statului de drept în R. Moldova 
Președintele Klaus Iohannis a adresat forțelor politice din Republica Moldova un „apel ferm pentru respectarea 
democrației și a statului de drept”, potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale. 
„Stabilitatea Republicii Moldova este esențială pentru continuarea parcursului european al acestui stat, care s-a 
angajat să ducă la îndeplinire un amplu proces de reforme, inclusiv în ceea ce privește statul de drept și buna 
guvernare, în conformitate cu angajamentul său față de Uniunea Europeană, în baza Acordului de Asociere”, arată 
șeful statului. 
„Această situație de criză poate fi rezolvată în beneficiul cetățenilor Republicii Moldova doar prin dialogul 
responsabil al tuturor forțelor politice, care trebuie să manifeste calm și reținere în această perioadă și să acorde 
astfel prioritate stabilității politice a țării”, se mai arată în comunicat. 
Reacția președintelui vine în condițiile în care președintele Republicii Moldova, Igor Dodon, a fost suspendat din 
funcție, iar Curtea Constituțională a invalidat Guvernul condus de Maia Sandu, numit ieri, și alegerea Zinaidei 
Greceanîi în funcția de președinte al Parlamentului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Consiliul Europei cere opinia Comisiei de la Veneţia privind condiţiile de dizolvare a Parlamentului din 
Republica Moldova 
Secretarul general al Consiliului Europei, Thorbjørn Jagland, a anunţat că va cere urgent opinia Comisiei de la 
Veneţia cu privire la condiţiile de dizolvare a Parlamentului din Republica Moldova, conform unui comunicat 
publicat pe site-ul instituţiei. 
Thorbjørn Jagland s-a declarat îngrijorat de evenimentele care au avut loc pe scena politică din Republica 
Moldova în ultimele zile şi a făcut apel Parlamentului ales, Guvernului legitim şi forţelor politice să acţioneze cu 
calm şi responsabilitate. 
Thousands of Democratic Party supporters rally in central #Chisinau#Moldovapic.twitter.com/REsdZ6nciw 
— Ruptly (@Ruptly) June 9, 2019 
„Deciziile recente ale Curţii Constituţionale sunt dificil de înţeles şi par arbitrare în raport cu textul Constituţiei şi a 
standardelor legilor internaţionale. Într-un stat democrat, toată lumea trebuie să respecte Constituţia, în caz de 
incertitudine este necesar un sfat obiectiv”, se menţionează în comunicat. 
„Am decis, în calitate de Secretar General, să cer opinia urgentă a Comisiei de la Veneţia cu privire la deciziile 
recente, inclusiv cea referitoare la condiţiile de dizolvare a Parlamentului. 
Vineri, Curtea Constituţională a Republicii Moldova a emis o decizie conform căreia preşedintele Igor Dodon era 
obligat să dizolve Parlamentul în data de 8 iunie, deoarece a depăşit termenul de 90 de zile de la alegeri pentru 
formarea unui Guvern. 
Sâmbătă, Igor Dodon a decis să nu dizolve Parlamentul. A fost aleasă şefa Parlamentului, Zinaida Greceanîi, Maia 
Sandu a fost numită în funcţia de prim-ministru şi noii membrii ai Guvernului au depus jurământul de învestire. 
Ulterior, Curtea Constituţională a declarat neconstituţională toată activitatea Parlamentară efectuată sâmbătă. 
Duminică, CCM a decis suspendarea din funcţie a preşedintelui Igor Dodon şi numirea prim-ministrului Pavel Filip 
în funcţia de preşedinte interimar al Republicii Moldova, acesta dizolvând ulterior Parlamentul. De asemenea, 
Pavel Filip a semnat decretul de organizare a alegerilor anticipate în data de 6 septembrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 NATO urmăreşte cu îngrijorare criza politică din Republica Moldova. Anunţul Alianţei Nord-Atlantice 
Alianţa Nord-Atlantică a anunţat că urmăreşte cu îngrijorare criza politică din Republica Moldova şi doreşte ca 
părţile politice implicate să rezolve situaţia prin intermediul dialogului, cu respect pentru statul de drept, se 
menţionează într-un comunicat publicat pe site-ul instituţiei. 
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„NATO urmăreşte cu îngrijorare criza politică din Republica Moldova. Facem apel tuturor forţelor politice din ţară 
să dea dovadă de calm şi reţinere şi să îşi rezolve problemele prin dialog, cu respect pentru statul de drept”, se 
menţionează în comunicat. 
Alianţa Nord-Atlantică a transmis că „liderii aleşi în mod democratic trebuie să lucreze împreună pentru a rezolva 
criza”. 
De asemenea, NATO şi-a reafirmat sprijinul pentru Republica Moldova „în reformarea înstituţiilor de apărare şi 
securitate”. 
„NATO şi Republica Moldova au fost parteneri apropiaţi timp de peste 25 de ani. Vom continua să susţinem 
independenţa, suveranitatea şi integritatea teritorială a Republicii Moldova”, conform comunicatului. 
(Sursa: Mediafax) 
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